
By-Town Chapter October 2025 newsletter 

1 
 

  

  

  

 

  

Le texte français se trouve ci-dessous… 
Please do not REPLY to this email. Contact us here.  

 

Happy October! 

The leaves are turning, the air is crisp, and Thanksgiving is just around the 

corner — a perfect time to count blessings, enjoy a slice of pumpkin pie (or 

mailto:general@bytownchapter.com?subject=Newsletter


By-Town Chapter October 2025 newsletter 

2 
 

 

two), and maybe tackle that ever-growing pile of raked leaves (only to watch 

the wind scatter them all over again). Autumn is a season of change and 

anticipation as we trade summer sunshine for cozy evenings, comfort food, and 

the start of the busy holiday stretch. 

  

We started the fall season with a fabulous trip to Niagara-on-the-Lake, where 

26 of us enjoyed perfect weather, great wine and lots of laughs (as evidenced 

in the pictures below). And, if we do say so ourselves, the survey results (100% 

of participants said they would do the tour again!) were outstanding so, if you’ve 

wondered if our trips are fun, consider these comments: 

• The whole thing was amazing, from the bus ride to the lunches and the 

people! 

• My highlight was the people… and how much fun we had. You could 

hear the laughter everywhere. 

• Difficult to pick, if I had to summarize it would be the value for the money 

since we did so many things over the four days. My husband’s pick was 

all the wine! 

• Honestly we loved the trip, it was well planned and there was no part we 

didn’t enjoy. Thanks! 

• I’ve been involved in planning a lot of activities in the past and I can say, 

you guys rock! Can’t wait to go again! 

And while retirement gives us the luxury of time, it also reminds us that 

laughter, friendship, and shared experiences are what really keep us young. 

That’s why we’re especially excited about our upcoming Music Quiz fundraiser. 

No encyclopedic knowledge of song lyrics needed — just bring your sense of 

fun (and maybe a friend who knows the Beatles from the Bee Gees) and join in. 

After all, especially as the days grow shorter, sharing laughter and spending 

time with good people is something to be very thankful for…  
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Welcome new members… 
Please welcome new members Tania Abboudi, Donald Ashfield and Dan Illes… Welcome! 

 

 

Fundraiser music quiz! 
We’re not gonna’ lie, we were a bit disappointed with the uptake on our fundraiser music 

quiz but, with eight teams registered, we’ve decided to go ahead with the event. We know 

those teams are going to have a blast, with one team crowned By-Town Music Quiz 

champions (though it really is all for fun!). And that their reviews of the evening (which you 

will read here!) will make you super-sad to have missed out… 

  

If you’re already experiencing some remorse, you are in luck! There is still time to register a 

team. It really promises to be a fun night, and we are guaranteeing you a great time. 

Register your team of friends, neighbours, colleagues, relatives, etc. by October 22 (but 

ASAP, please…). Also, if you’re interested in organizing a great fundraiser for another cause 

that is important to you, trying out a quiz with your Heritage Club friends is great way to 

confirm just how great they are. 

  

Hosted by our very own (and very much in demand) Tim McGurrin, our fun evening will take 

place at the Carleton Tavern on Wednesday, October 29. Tim’s company – Bytown Quiz – is 

well known, especially at Canada Post, for his fun, informative and well-attended quiz 

events. This will be a fun (and funny!) event, and you do NOT need to be a music expert 

to play. The evening will be about fun, laughs, friends and the chapter, it will not be for 

music experts (but we welcome you too!). We’ll gather at 4:00 p.m. for the quiz and then 

dinner. The cost $20 per person and teams are limited to a maximum of five people. When 

you register, please let us know if you have your team (and provide player names and team 

name) or if you want to be placed on a team (we will name your team!). 

  

PLEASE NOTE – The event will take place upstairs at the tavern and there is no elevator. 

However, once you are on the second floor, we are staying there (bar, food, washrooms, 

event, all on that floor…). There is some street parking in the area (be aware of parking 

regulations where you park) and a paid lot in front of the building. 

  

This is a chapter fundraiser – a huge thank you to Tim for not charging his regular fee – and 

we will have a 50/50 draw ($2.00 a ticket or three for $5.00) and raffle off three music-

themed stamp frames ($2.00 a ticket or three for $5.00). The frames we will be raffling off 

are Renée Martel, Tommy Hunter, and K.D. Lang. 

  

Support your club and join us! 

Holiday gala event… 
We still have some spots left for our holiday event, an evening of Canadiana at the Kent 

Street Legion for a Oh Canada Eh!? performance. We’ll be getting our ELBOWS UP on Friday, 

December 5. Arrival time is 6:15 p.m. (DOORS DO NOT OPEN UNTIL 6:15 P.M.). 

  

https://bytownquiz.com/
mailto:general@bytownchapter.com?subject=Register%20for%20the%20music%20quiz!
https://www.ohcanadaeh.com/contact
https://www.ohcanadaeh.com/contact
https://www.ohcanadaeh.com/
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This two-hour show features all-Canadian music from Maritime folk songs to modern pop. 

We’ll be serenaded by a singing Mountie, hockey player, Anne of Green Gables, Klondike 

Kitty, and many other special guests. This high-energy production features over 70 songs 

from Canadian artists. And if you saw the original version (then you already know how great 

it is!) we are assured that it has been revamped but that crowd-favourite songs (the canoe 

scene!) remain! 

  

The normal price for this dinner and entertainment evening would be $119. Members can 

register for $105 (including tip and taxes – you pay your own alcohol and tip on that bill). 

Non-member price is $110. If you want a boost of Canadian pride, join us by registering 

now. 

 

 

Do you have a favourite charity? 

Nominate them for club support!!! 
Each year we ask our members to nominate registered charities that are important to them 

to receive $500 from the chapter. If you have a favourite charity you’d like us to support, 

please send a note, sharing a few words why you’d like us to help that group and if you have 

any involvement with them (not a requirement). Please send an email, by October 20, 

nominating your charity and perhaps you can be a Heritage Club hero to them! Members in 

good standing, for the current and past year, may name organizations for consideration. 

Learn more about our Community Involvement work, and nominating a charity, here. 

 

Latest offers from Heritage Club 

partners… 
HearingLife: Please find information regarding Hearing Life’s latest offer for Heritage Club 

members here. 

  

Specsavers: As a Canada Post Heritage Club member, you also qualify for 60% off lens 

upgrades in addition to in-store offers such as 2 pairs of glasses for $149! Present your 

Canada Post Heritage Club membership ID card at Specsavers locations in Ontario, British 

Columbia, Alberta and Manitoba to receive 60% off lens upgrades (Promo Code: 202401). 

 

Dues are due… 
A reminder that all members dues expire at the end of the year. It’s time to pay your dues 

for 2026! More information about dues payment here. 

mailto:general@bytownchapter.com?subject=ELBOWS%20UP%20-%20register%20for%20the%20holiday%20gala!
mailto:general@bytownchapter.com?subject=ELBOWS%20UP%20-%20register%20for%20the%20holiday%20gala!
mailto:general@bytownchapter.com?subject=Nominate%20a%20charity...
https://heritageclub.ca/by-town/2024/11/07/by-towns-2024-charitable-support-english/
https://hearinglifeadvantage.ca/cphc/ens-bkfd-cphc/?utm_source=e-newsletter&utm_medium=affinity&utm_campaign=ca_blg_mkt_bkfd_nov25_|ens-bkfd-cphc|&utm_content=e-newsletter_%5bna%5d&utm_term=ens_%5bna%5d_email_b-now_v3&referral_source=ens-bkfd-cphc
https://heritageclub.ca/by-town/2025/09/07/dues-are-due-les-cotisations-sont-dues/
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Lunches… 
Our November lunch will be held at Local Heroes. Join us on Thursday, November 6 at 11:30 

a.m. If you plan to attend, please send an email to register. 

  

The November lunch will be the last chance to buy tickets for the stamp frames we are 

raffling… the winners will be drawn at the November lunch. We are raffling off 5 great 

prizes: 

• 1st prize is a signed stamp frame featuring Mario Lemieux! 

• 2nd prize is a signed stamp frame featuring Sir Jackie Stewart 

• 3rd prize is a stamp frame featuring Renée Martel 

• 4th prize is a Gates of Chinatown stamp collection book 

• 5th prize is a 2014 NHL Collectors Album 

 

We are still awaiting direction about the letters to Santa Program, which affects our 

December lunch. A soon as we have more information, we will let you know about Santa 

mail and the December lunch.  

  

Here are a few pictures from our October gathering… where I (Cindy) completely forgot to 

take any group photos. So, use your imagination and substitute all your favourite By-Town 

faces for these folks!  

 

 

   

Wishing you crisp days, warm gatherings, and plenty of laughter this 

October. That’s all for this month! 
  

Your By-Town Heritage Club Executive 

 

https://www.localheroesrestaurant.com/
mailto:general@bytownchapter.com?subject=Register%20for%20November%20lunch%20-%20Local%20Heroes
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Joyeux mois d’octobre! 

Les feuilles changent de couleurs, l’air est frais et l’Action de grâce approche 

– le temps idéal de faire le bilan de nos joies, savourer une pointe de tarte à 

la citrouille (ou deux), peut-être même ratisser toutes ces feuilles (pour les 

voir se faire disperser par le vent). L’automne est la saison des changements 

et d’anticipation alors que nous passons du soleil d’été aux soirées 

douillettes, les mets préférés et le début du temps achalandé des Fêtes. 

  

Nous avons débuté la saison automnale avec un voyage fabuleux à Niagara-

on-the-Lake où 26 de nos membres ont jouit de température parfaite, de 

bons vins et de beaucoup de rires (tel que démontré dans les photos ci-bas). 

Nous sommes fiers de dire que les résultats du sondage étaient 

exceptionnels (100% des participants confirment vouloir refaire le voyage!); 

donc, si vous vous demandez si nos sorties sont bien appréciées, lisez ces 

commentaires: 

• Le tout a été épatant, le transport par autobus, les dîners et les gens! 

• Mon point fort a été les gens… et combien de plaisir nous avons eu. 

On entendait rire partout. 

• Difficile à dire, si je dois résumer, ce serait le rapport qualité/prix 

puisque nous avons tant accompli durant les quatre jours. 

• Le choix de mon époux est tout le vin! À vrai dire nous avons aimé le 

voyage, c’était bien planifié et nous avons joui de tout. Merci! 

• J’ai été impliqué dans la planification de nombreuses activités de par 

le passé et je peux dire que vous êtes géniaux! J’ai hâte d’y retourner! 

Quoique la retraite nous permet le luxe du temps, elle nous rappelle aussi 

que la joie, l’amitié et les expériences partagées sont ce qui nous garde 

jeunes. Voilà pourquoi nous sommes enthousiasmés par notre quiz musical 

de collecte de fonds. Aucunes connaissances encyclopédiques requises en 
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paroles de chansons – apportez votre sens d’humour (et peut-être un ami 

qui sait distinguer les Beatles des Bee Gees) et soyez des nôtres. Après 

tout, quand les jours raccourcissent, soyons reconnaissants de pouvoir rire 

et passer du temps avec nos chers.  

 

Bienvenue aux nouveaux membres… 
Nous sommes heureux d’accueillir Tania Abboudi, Donald Ashfield et Dan Illes... Bonjour! 

 

 

Quiz musical de collecte de fonds… 
Sans farce, nous étions un peu déçus du manque de d’intérêt au quiz, mais nous y allons de 

l’avant avec les huit équipes inscrites. C’est sûr et certains que ces équipes s’amuseront à 

fou rire, et verront l’une d’elles se faire couronner les champions du quiz musical By-Town 

(même si ce n’est que pour s’amuser!). Leurs commentaires de la soirée (que vous lirez ici!) 

vous rendront super triste de ne pas avoir participé… 

  

Si vous êtes désolés de ne pas être inscrits, comptez-vous chanceux! Il est encore temps 

d’inscrire votre équipe. La soirée se promet très amusante et nous vous garantissons 

beaucoup de plaisir. Avisez-nous de votre équipe d’amis, voisins, collègues, parenté, etc… 

d’ici le 22 octobre (ou avant, svp). En plus, si vous êtes intéressé à organiser une bonne 

collecte de fonds pour une autre cause qui vous est chère, participer au quiz du club 

Héritage est une excellente façon de confirmer sa valeur. 

  

La soirée sera animée par notre cher (et très populaire) Tim McGurrin, au Carleton Tavern le 

mercredi 29 octobre. L’entreprise de Tim – Bytown Quiz – est reconnue, spécialement à 

Postes Canada, pour ses événements amusants, informatifs et bien fréquentés. Cette sortie 

saura être drôle et amusante, mais surtout vous n’avez pas besoin d’être un expert en 

musique pour participer. Le but est de se divertir, rire entre amis parmi notre chapitre; les 

experts en musique sont les bienvenus, mais pas obligatoires. Le tout débute à 16 heures 

pour le quiz et le souper. Le coût est de 20 $ par personne et les équipes sont limitées à 

cinq personnes. Lors de votre inscription, dites-nous si vous avez déjà votre équipe (avec les 

noms des joueurs et le nom de l’équipe) ou si vous voulez être ajouté à une équipe que 

nous nommerons. 

  

L'événement se déroulera à l'étage de la taverne et il n'y a pas d'ascenseur. Cependant, une 

fois à l’étage, nous y resterons (bar, restauration, toilettes, événement, tout est à cet 

étage…). Des places de stationnement sont disponibles dans la rue (respectez les règles de 

stationnement) et une aire de stationnement payant est située devant l’édifice. 

  

Cet événement est une collecte de fonds pour le chapitre – un grand merci à Tim de ne pas 

facturer ses frais habituels – et nous aurons un tirage 50/50 (2 $ le billet ou trois pour 5 $) 

et un tirage de trois cadres de timbres sur le thème de la musique (2 $ le billet ou trois pour 

5 $). Les cadres offerts sont ceux de Renée Martel, Tommy Hunter et K.D. Lang.  Soutenez 

votre club et rejoignez-nous! 

https://bytownquiz.com/
mailto:general@bytownchapter.com?subject=Register%20for%20music%20quiz
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Gala des Fêtes! 
Il reste encore des places pour notre gala des Fêtes, une soirée de fierté canadienne qui 

aura lieu à la Légion canadienne de la rue Kent, mettant en vedette un spectacle Oh Canada 

Eh!?. Nous lèverons les coudes le vendredi 5 décembre. L’arrivée à 18 h 15 (LES PORTES 

OUVRENT À 18 h 15). 

  

Ce spectacle de deux heures présente de la musique entièrement canadienne, du folklore 

des Maritimes à la pop moderne. Nous serons bercés par un policier de la GRC, un joueur de 

hockey, Anne aux pignons verts, Klondike Kitty et de nombreux autres invités spéciaux. 

Cette production dynamique présente plus de 70 chansons d'artistes canadiens. Si vous avez 

vu la version originale que vous aurez sûrement appréciée, celle-ci sera encore plus 

époustouflante, surtout avec la chanson du canoë ultra-populaire! 

  

Le prix normal pour cette soirée est de 119 $. L'inscription des membres est de 105 $ 

(pourboire et taxes inclus; vous payez votre consommation d'alcool et le pourboire sur 

l'addition). Les invités de nos membres paient 110 $ le billet. Pour un regain de fierté 

canadienne, inscrivez-vous maintenant. 

 

 

Avez-vous une œuvre de bienfaisance 

préférée? Proposez-la pour le soutien 

du club! 
Chaque année, nous demandons à nos membres de nous faire part des organismes de 

bienfaisance enregistrés qui leurs sont chers afin qu’ils reçoivent un don de 500 $ de notre 

chapitre. Si vous désirez que notre chapitre soutienne votre choix, dites-nous pourquoi en 

quelques mots et quelle est votre implication dans ce groupe (pas requise). Avisez-nous de 

votre choix par courriel d’ici le 20 octobre et vous serez peut-être un héros du club Héritage 

pour eux! Les membres en règle durant l’année courante peuvent nommer un organisme. 

Lisez plus de détails sur notre travail d’engagement communautaire et comment nommer un 

organisme ici.  

Les dernières offres de nos 

partenaires du club Héritage 
Vous trouverez ici les plus récentes offres à nos membres de notre partenaire HearingLife.  

  

Specsavers: 

mailto:general@bytownchapter.com?subject=ELBOWS%20UP!%20Register%20for%20holiday%20gala
mailto:general@bytownchapter.com
https://heritageclub.ca/by-town/2024/11/07/by-towns-2024-charitable-support-french/
http://hearinglife.ca/fr
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En tant que membre du club Héritage de Postes Canada, vous êtes admissibles à un rabais 

de 60 % sur des améliorations de lentilles en plus d’offres spéciales en magasin telles que 

des verres au coût de 149 $. Présentez votre carte de membre du club Héritage de Postes 

Canada lorsque vous visiterez une des succursales; il y en a en Ontario, Colombie 

Britannique, Alberta et au Manitoba. (le code promo: 202401). 

 

Les cotisations sont dues  
Un rappel que votre adhésion dans le club Héritage vient à échéance à la fin de l’année. Il 

est temps de renouveler votre adhésion! Vous trouverez de plus amples détails sur les 

modes de paiements ici. 

Notre prochain dîner mensuel…  
Le 6 novembre, rendons-nous au Local Heroes à 11 h 30. Si vous voulez y aller, veuillez 

vous inscrire par courriel ici. 

  

Ce sera votre dernière chance d’acheter des billets pour les cadres et livres de collection que 

nous ferons tirer. Les billets seront disponibles lors de ce dîner de novembre pour le tirage 

des cinq grands prix: 

• le 1er prix est un cadre de collection signé mettant en vedette Mario Lemieux 

• le 2e prix est un cadre de collection signé mettant en vedette Sir Jackie Stewart 

• le 3e prix est est un cadre de collection mettant en vedette Renée Martel 

• le 4e prix est un livre de collection sur les grandes portes de Chinatown 

• le 5e prix est un album de collection de la LNH 2014 

Nous attendons encore des directives sur le programme de lettres au Père Noël pour 

discuter du dîner de décembre et du courrier du Père Noël. Aussitôt que nous aurons des 

détails, nous vous aviserons, c’est certain. 

  

Voici quelques photos de notre dîner d'octobre... durant lequel votre chère présidente (moi, 

Cindy) a complètement oublié de prendre des photos de groupe. Donc, utilisez votre 

imagination et substituez les visages de vos amis et amies membres pour ceux-ci! 

  

https://heritageclub.ca/by-town/2025/09/07/dues-are-due-les-cotisations-sont-dues/
mailto:general@bytownchapter.com
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Nous vous souhaitons de belles journées fraîches, des rencontres 

chaleureuses et de la joie à volonté durant le mois d’octobre. C’est 
tout pour le moment, 

  

Votre équipe exécutive du club Héritage By-Town 

  

 

PAYMENT INFORMATION FOR ALL EVENTS AND DUES 

NOTE: Dues are $25.00 per year to renew. 

  

PREFERRED PAYMENT METHOD – E-transfers 

• Please send an email to treasurer@bytownchapter.com with the following 

details: 

• The reason for the e-transfer (annual membership fee, specific activity) 

• The amount of your e-transfer 

• Your name and membership number 

  

ALTERNATE PAYMENT METHOD – By Cheque: 

• PLEASE NOTE WE DO NOT ACCEPT POST-DATED CHEQUES FOR ANY 

PAYMENT 

• Please send an email to treasurer@bytownchapter.com noting you would like 

to attend the event, or are paying your dues, and will be paying by cheque 

• Make cheque out to ‘BY-TOWN HERITAGE CLUB’ and mail to:  

CHRISTIANE TAILLEUR 

74 RUE MARLENE-GOYET  

GATINEAU QC  J8P 6Z5 

 

mailto:treasurer@bytownchapter.com
mailto:treasurer@bytownchapter.com
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INFORMATIONS DE PAIEMENT POUR TOUS LES ÉVÉNEMENTS ET 

COTISATIONS 

Note : Le coût de la cotisation est de 25 $ par année. 

  

 MÉTHODE DE PAIEMENT PRÉFÉRÉE – Virement électronique (« e-Transfer »)  

• Envoyez un courriel avec les détails suivants 

à treasurer@bytownchapter.com : 

• la raison de la transaction (cotisation annuelle, activité spécifique) 

• le montant de votre virement électronique 

• votre nom et numéro de membre 

MÉTHODE ALTERNATIVE DE PAIEMENT – Par chèque : 

• VEUILLEZ NOTER QUE NOUS N’ACCEPTONS PAS LES CHÈQUES 

POSTDATÉS POUR TOUT PAIEMENT 

• Envoyez un courriel à treasurer@bytownchapter.com en indiquer que vous 

nous faites parvenir un chèque par la poste pour payer votre cotisation ou 

votre activité 

• Faites votre chèque libellé à ‘BY-TOWN HERITAGE CLUB’ et le faire 

parvenir à : 

CHRISTIANE TAILLEUR 

74 RUE MARLENE-GOYET  

GATINEAU QC  J8P 6Z5 

 

 

  

 

  

 

  

 

   

 

Copyright © 2025 By-Town Heritage Club  All rights reserved. 

Our mailing address is: 

HERITAGE CLUB (By-Town Chapter) 

74 RUE MARLENE-GOYET 
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mailto:treasurer@bytownchapter.com
mailto:bytown.heritageclub.treasurer@gmail.com
http://www.facebook.com/bytownchapter
mailto:general@bytownchapter.com
https://www.instagram.com/bytown_heritage_club/
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Want to change how you receive these emails? 

You can update your preferences or unsubscribe from this list. 

 

  
  

 

https://bytownchapter.us4.list-manage.com/profile?u=ffcab038c32e916e620ccbe30&id=90dd736ac6&e=183efc9952
https://bytownchapter.us4.list-manage.com/unsubscribe?u=ffcab038c32e916e620ccbe30&id=90dd736ac6&t=b&e=183efc9952&c=8951248cc3
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